



北京第二外国语学院学报

JOURNAL OF BEIJING INTERNATIONAL STUDIES UNIVERSITY

标题, 作者, 摘要, 关键词

GO





纪念建校50周年学术精
品征文选登

(http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/abstract/abstract150.shtml)



(http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/abstract/abstract147.shtml)

毛泽东著作中疑问句句法研究及其类型学意义

马道山

天津工业大学 天津 300387

A Syntactic Study of the Interrogative Sentences and Its Typological Significance in the Selected Readings from the Works of Mao Tsetung

Ma Daoshan

Tianjin Polytechnic University , Tianjin 300387 , China



全文: PDF(1644 KB)

摘要: 本文通过把1991年人民出版社出版的《毛泽东选集》1—4卷中相应的汉语文本与毛泽东著作英译文中的疑问句进行比较,初步调查了毛泽东著作中疑问句的使用和翻译情况,分析了英汉疑问句句法研究的类型学意义。在此基础上,通过对毛泽东著作中疑问句句法特征的分析,可以证明用疑问特征吸引假设来解释毛泽东著作中疑问句句法特征是可行的,这种解决方案对语言共性的研究有一定的理论意义。

关键词: 毛泽东著作; 疑问句; 句法特征; 类型学

Abstract: The use and translation of interrogative sentences in the works of Mao Tsetung are investigated on the premise of the comparison of the Chinese version and the English version, and the typological significance is analyzed on the basis of the syntactic properties of the interrogative sentences in both languages. An analysis of the syntactic properties of interrogative sentences in the works of Mao Tsetung seems to prove that it is feasible to account for the syntactic phenomenon with QAH (Q-feature Attraction Hypothesis). This approach to the study of linguistic typology is of much theoretical significance.

Key words: Works of Mao Tsetung interrogative sentences syntactic properties typology

收稿日期: 2014-04-16 **出版日期:** 2018-03-20

作者简介: 马道山,男,山东沂南人,研究兴趣为句法学、英汉语言对比。

服务

- 把本文推荐给朋友
- 加入引用管理器
- E-mail Alert (http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/alert/showAlertInfo.do)
- RSS (http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/rss/showRssInfo.do)

作者相关文章

- 马道山

引用本文:

马道山. 毛泽东著作中疑问句句法研究及其类型学意义[J]. 北京第二外国语学院学报, 2014, 36(10): 14-.

Ma Daoshan. A Syntactic Study of the Interrogative Sentences and Its Typological Significance in the Selected Readings from the Works of Mao Tsetung. Journal of Beijing International Studies University, 2014, 36(10): 14-.

链接本文:

http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/ (http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/) 或 http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/Y2014/V36/I10/14 (http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/Y2014/V36/I10/14)



版权所有 © 北京第二外国语学院学报

地址: 北京市朝阳区定福庄南里1号 邮编: 100024

电话: 010-65778734 传真: 010-65778734 邮箱: flexuebao@126.com

本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发

51La (<https://www.51.la/?comId=16369476>)

